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H I V A T A L I  H Í R E K

POLGÁRMESTERI TÁJÉKOZTATÓ    

A Kormány a 478/2020 (XI.03.) Kormányhatá-
rozattal ismét meghirdette a veszélyhelyzetet, 
ami rendkívüli jogrenddel is jár. Ez azt is jelenti, 
hogy nem ülésezhet a település képviselő-testüle-
te sem. A polgármesternek kell gyakorolnia 
a testület hatásköreit, meghoznia a szükséges 
döntéseket, amelyek jogszerűségét, szabályossá-
gát a Kormányhivatal fokozottan ellenőrzi. 
   A Helyi Operatív Törzs szükség szerint ülésezik 
és végzi a feladatait. A Polgármesteri Hivatal 
köztisztviselői személyes megjelenéssel végzik 

munkájukat. A különbség annyi, hogy az ügyfélfogadás csak feltétlenül szükséges 
esetekben és akkor is csak előre egyeztetett időpontban lehetséges. A szájmaszk 
használata és az egyéb védelmi rendelkezések betartása a Hivatalban is kötelező!
   Az óvodánkban, iskolánkban, konyhánkon december elejéig komoly járvány-
gócpont nem alakult ki, ezért ezeket az intézményeket nem kellett teljesen bezár-
ni. Az eseti megbetegedések miatt egy-egy csoport, osztály kényszerült átmeneti 
otthonlétre.
Azért, hogy ez a viszonylag kedvezőbb helyzet fennmaradhasson, ezúton is kérünk 
mindenkit a védekezési szabályok betartására! Ez most, itt nem a partizán-akci-
ók szervezésének az ideje! Amennyiben egyesek semmibe veszik ezeket a rendel-
kezéseket, az nem kurucos virtus, hanem felelőtlenség, maguk és embertársaik 
veszélyeztetése!
A z  M 1 0 0 - a s  Tö k - Pe r b á l  b e k ö t ő ú t j a
Fenti témában az előzetes vizsgálatokat folytató zöldhatóság december 2-ára köz-
meghallgatást szervezett. Az időközben életbe lépett veszélyhelyzet miatt ez egy 
újszerű és szokatlan formában, telefon útján bonyolódott. A rendelkezésre álló egy 
vonal és két óra időtartam ellenére folyamatosan zajlott az állampolgárok véle-
ménynyilvánítása. A vonalhoz jutó mintegy 25 polgár – perbáliak és tökiek egya-
ránt – az ún. A-nyomvonal mellett foglaltak állást. Reméljük  ez újabb nyoma-
ték ahhoz, hogy ezt a nyomvonalat támogassa a hatóság. Előzőleg ezt a verziót 
többször, több helyen is támogatásáról biztosította mindkét érintett település ön-
kormányzata, hiszen ez szolgálja a gazdasági érdekeket, illetve a lakosság nyugalmát is!

Futó pályázatok, projektek

 
D r.  L é g á r  B l a n k a H Á Z I O R V O S

- A praxisában jelenleg milyen arányú a covid esetek száma?
   - December elején négy igazolt covid-fertőzött van a praxisomban, ezek közül egy 
van kórházban.
   - Mit kér a betegeitől a járvány kapcsán?
- Jelenleg főleg telefonon és emailben tartjuk a betegekkel a kapcsolatot. Nagyon 
sok hívást kapunk, főleg a rendelési idő első és utolsó órájában. Ezzel kapcsolatban 
az a kérésem, hogy mindenki türelmesen próbálkozzon, de ha nem sikerül, akkor 
két hívás között várjon legalább tíz percet és próbálkozzon újra. Valamint érdemes 
a rendelési idő középső két órájában próbálkozni, általában akkor jobban el lehet 
minket érni. Aki csak a rendszeresen szedett gyógyszereit szeretné felíratni, és van 
lehetősége, kérjük, hogy inkább emailt írjon. Akinek az állapotát nem tudjuk telefon 
alapján megítélni, azt továbbra is behívjuk személyes vizsgálatra. Ez különösen igaz 
az igazolt covid pozitív betegekre, akiknél fulladás, nehézlégzés vagy bármilyen 
súlyosabb állapotra utaló tünet lép fel.
   - Mit tanácsol a covid fertőzés megelőzésére, illetve a fertőzötteknek? 
   - Mindenki lehet COVID-19 fertőzött, hiszen sok a tünetmentes pozitív eset is. Ezért
kérjük minden betegünket, hogy a legapróbb tünet - akár egy kis orrdugulás vagy
szokatlan fizikai fáradtság - esetén is amennyire csak lehetséges különítse el magát 
és értesítsen minket, hogy minél hamarabb intézhessünk tesztet. Akinél igazolódik 
COVID-19 pozitivitás, azoknak, mivel célzott terápiánk nincs, ezért tüneti kezelés 
ajánlott. Nátha esetén orrspray, legyen otthon láz- és fájdalomcsillapító.
A Semmelweis Egyetem által összeállított tájékoztató alapján C és D vitamin szedése 
is ajánlott, nagy dózisban. Szükség esetén ezt a tájékoztatót megtalálják az interne-
ten vagy elküldjük a diagnózis felállításakor emailben.

D r.  M o r é  K a t a l i n H Á Z I O R V O S
- A praxisában jelenleg milyen arányú a covid esetek száma?
   - Perbáli betegeim között jelenleg nincs covid pozitív, tesztre sem vár senki.
   - Mit kér a betegeitől a járvány kapcsán?
   - Csak előzetes bejelentés után lehet jönni a rendelőbe; lázas, légúti tünetekkel 
nem lehet jönni és igyekszünk telefonon, emailen keresztül megoldani mindent, 
amihez nem szükséges személyes találkozás.
   - Mit tanácsol a covid fertőzés megelőzésére, illetve a fertőzötteknek? 
   - A megelőzésben a legfontosabb a maszk viselése és az, hogy betegen senki ne 
menjen emberek közé. A fertőzött betegeimmel telefonon tartom a kapcsolatot és 
személyre szabottan, naponta beszéljük meg a teendőket. 
 

F O G A D Ó Ó R Á K

Varga László polgármester 
és Mayer József alpolgármester 

fogadóórát tart 
a Polgármesteri Hivatalban 

hétfőnként 15-18 óráig, 
kivéve a testületi ülések napján.  

Előzetes telefonos 
egyeztetés szükséges!

VARGA LÁSZLÓ 
polgármester 

telefon: 30 205 6799

MAYER JÓZSEF 
alpolgármester 

telefon: 30 206 7903

E r d ő s  H e r m i n a V É D Ő N Ő
- Hogyan látja jelenleg a covid járványhelyzetet Perbálon?
   - A járványhelyzetet Perbálon főként az orvosok, illetve a hivatalos értesítések 
alapján az országos helyzettel nagyjából azonosnak látom.
   -  Miben befolyásolja a védőnői munkát a covid járvány?
   - A védőnői munka során egészséges várandósok, csecsemők és gyermekek 
gondozása folyik. A jelen helyzetben a szakmai vezetés a személyes kontaktussal 
járó gondozási tevékenységet a legminimálisabbra csökkentette, a távkonzultáció 
előtérbe helyezésével. Ez azt jelenti, hogy házhoz csak elkerülhetetlen esetben 
mehetek (például újszülött látogatás), ha személyes kontaktust igényel a gondozás, 
azt lehetőleg a tanácsadóban, fertőtlenített környezetben kell megtenni. Nagyobb 
hangsúlyt fektetek a helyes kézhigiéné ismertetésére, a maszkhasználat terjesztésére.
   - Mit tanácsol védőnőként a megelőzés kapcsán, illetve azoknak, akik lebetegednek?
   - Sokféle véleményt lehet hallani, olvasni a korlátozások, a maszkhasználat 
kapcsán. A saját és a védőnői véleményem is az, hogy a korlátozások betartásával, 
odafigyeléssel - főként a saját hozzáállásunk kontrollálásával - nagyban tudjuk 
segíteni a védekezést. Tehát: maszkhasználat, fertőtlenítés, kontaktusok minimali-
zálása, korlátozások betartása, pozitív hozzáállás. 

d r.  B o r o t s e k  R é k a A  S Z T.  F E R E N C  G Y Ó G Y S Z E R T Á R 
S Z E M É LY I  J O G O S  G Y Ó G Y S Z E R É S Z E

E-vények kiváltása – TAJ számmal TAJ szám ismeretében jelenleg kiválthatók 
bárki receptjei, amennyiben a kiváltó személy önmagát hitelt érdemlően igazolni 
tudja. Kérjük a felesleges sorban állások elkerülése végett a szükséges TAJ számokkal 
és személyi igazolvánnyal érkezzenek a gyógyszertárba!
Idősáv Hétköznap 9 – 11 óra, valamint hétvégén 8 – 10 óra között kizárólag csak 
65 év felettiek tartózkodhatnak a gyógyszertárban!
A szabályozás az idősek védelme érdekében került bevezetésre, ezért kérjük a 65 év
felettieket lehetőség szerint ebben az időszakban jöjjenek a patikába.
Védőtávolság Kérjük, a gyógyszertár eladóterében csak annyian tartózkodjanak, 
ahány gyógyszerkiadó hely üzemel. A várakozás során a 1,5m-es védőtávolságot 
betartani szíveskedjenek!
Maszkhasználat kötelező A gyógyszertárba lépéskor továbbra is kötelező az orrot 
és a szájat eltakaró maszk használata!
Továbbá ezúton szeretném megnyugtatni Önöket, hogy a gyógyszerellátás nagyke-
reskedői oldalról folyamatos; védőeszközök, fertőtlenítők és a védekezést támogató 
étrendkiegészítő termékek elérhetőek a gyógyszertárban.
Együttműködésüket köszönöm! Vigyázzanak magukra!

E G É S Z S É G Ü GY I  K Ö R K É R D É S  D E C E M B E R  E L E J É N

Az eddigi viszonylag enyhe tél mi-
att jól haladnak a Piactér és kör-
nyezetének munkálatai. Egyre 
jobban kirajzolódnak a kiszolgá-
lóépület, a pavilonok, a közösségi 
tér és a parkolók körvonalai.

Időközben újabb pályázatunk 
bizonyult sikeresnek. Sokadik 

nekifutásra támogatást kapott 
az igen rossz állapotban lévő 
ravatalozó felújítása. Az elkövet-
kezendő hónapokban elvégezzük az 
előkészítést, közbeszerzést, admi-
nisztrációt. Ezek után, vélhetően 
a jövő év derekán megújulhat 
a ravatalozó és környezete.
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Az idei évben nem kerülhetett sor a ha-
gyományos helyi Márton napi progra-
mokra, az óvodások és iskolások közös 
felvonulására, így a néphagyományok 
felelevenítése a megszokottól kicsit elté-
rő módon zajlott mindkét intézményben.
   Az óvodások a Márton napot megelőző na-
pokban már készülődtek libás képekkel, figu-

rákkal, bábokkal; lámpásokkal díszítették az 
ablakokat, termeket, folyosót. Csoportonként 
befőttes üvegeket díszítettek a gyerekek külön-
féle technikákkal.
   A reggeli érkezések alkalmával az egyéni fej-
lesztő játékokhoz is becsempészték az óvónők 
a libás figurákat, eszközöket, a gyerekek sokat 

színeztek, rajzoltak a szabad játék ide-
jében is. Minden csoport vetítést is ren-
dezett a témával kapcsolatban, a Digitá-
lis bemutató keretében.
   A mozgásos népi játékok eljátszása is 
nagy örömet okozott számukra, táncra is 
perdültek. Az időjárás nem engedte az 
udvarra tervezett játékokat, így azokat a
csoportszobákban családias keretek kö-
zött valósították meg. Felelevenítették az  
előző években megismert énekeket,versi-
kéket, mondókákat, és újakat is tanultak.
   Az iskolások csatlakoztak Gyula 
Város Német Nemzetiségi Önkormány-
zata kezdeményezéséhez, a „Teile dein
Licht!” (Oszd meg a fényedet!) felhívá-
sukhoz.
A gyerekek szüleikkel lámpást készítet-

tek otthon, s Márton napján este meggyújtot-
ták azokat, kitették az ablakukba, teraszukra, 
kapujukba. Fényképet küldtek lámpásaikról 
az iskolába, közel száz szívet melengető fotó 
érkezett.
   Az alsó tagozaton projektnapok keretében 
foglalkoztak a szegények támogatójával.  Az 5. 
osztályosok kis házi műsorral, tantermi lámpás 
felvonulással, a 8.a osztály 1. csoportja tréfás 
feladatsorral, a 6. osztály vicces dekorációval 
csatlakozott a projektnaphoz. Hogy a hangulat 
még jobb legyen, az iskolarádió a szünetekben 
Márton napi dalokat sugárzott.
   A Szülői Szervezet küldött ajándékba egy be-
mutatót régebbi perbáli Márton napokról, me-
lyet az osztályok megnéztek. A Szülői Szerve-
zet tagjai minden évben vendégül látják a 
jelenlévőket a lámpás felvonulások után, teát
főznek, pogácsát sütnek. Az idén minden 
osztály kapott egy tál frissen sütött pogácsát, 
melyet a konyha dolgozóinak segítségével 
szolgáltak fel.
   A konyha idén is ludaskását szolgált fel, 
hiszen „Márton napján aki libát nem eszik, 
egész évben éhezik”.

„Márton napján aki libát nem eszik, egész évben éhezik”
M á r t o n  n a p  a z  ó v o d á b a n  és  a z  i s k o l á b a n

- Idén januárban még nem sejtet-
tünk mi mindent tartogat ez az év. 
Nagyot változott a világ és Magyar-
ország is a járvány miatt. Hogyan 
érintette Perbált ez a helyzet? 
   - Valóban, ha visszamehetnénk 
néhány hónapot az időben, s onnan 
tekintenénk be a mai valóságba, ak-
kor egy szürreálisnak és félelmetes-
nek látszó világot látnánk, akár egy 
sci-fiben; az emberek maszkban jár-
nak, mindenki gyanakvóan közele-
dik a másikhoz – nem fertőzött-e az 
illető… Találkozáskor nincs puszi, 
ölelés, kézfogás maximum „öklözés, 
vagy könyöklés”. Nem hittük volna 
el! Valószínűleg a 2020-as év a 
Koronavírus Éveként vonul be a 
krónikákba.
   - Perbálon hogyan zajlott a tava-
szi, első hullám? 
   - Szinte egyik pillanatról a másik-
ra, váratlanul robbantak be a köz-
ponti megszorító intézkedések. 
A Március 15-i megemlékezésekre 
készültünk, már éppen megírtam a 
beszédemet, amikor értesültünk a 
veszélyhelyzetről. Akkor még nem 
gondoltam, hogy ez ilyen sokáig fog 
tartani és ilyen súlyos hatása lesz
az élet minden területére.            
Nekünk is, - mint mindenkinek - 
ismeretlen dolgokat kellett cseleked-
ni, ismeretlen fogalmakkal kellett 
együtt élni, mint „veszélyhelyzet, 
Helyi Operatív Törzs, rendkívüli 
jogrend”.... Mindezzel együtt sikere-
sen megoldottuk ezeket a feladatokat
például ételkihordás, segítség a napi 
teendőkben az azt igénylőknek, vagy 
éppen a rendkívül megsokasodó 
idegen túrázók ellenőrzése.
   - Van különbség a tavaszi és a mos-
tani, a második hullám között?
   - Perbálon jelentős különbségnek 
látom, hogy míg tavasszal nem volt 
tudomásunk konkrét megbetegedés-
ről, addig ősszel már idáig is 
nagyon sok konkrét betegről tudunk,
és sajnos 4-5 személy elhunyt, akik-
nél nem kizárható, hogy szerepe volt 
a koronavírusnak is. Statisztikailag 
a számok nálunk talán egy picivel 

kedvezőbbek az országos átlagnál. A 
jóval súlyosabb őszi 
helyzet viszont talán valamivel keve-
sebb konkrét teendőt igényelt eddig, 
mint tavasszal, vagy lehet, hogy 
csak rutinosabbak lettünk. Szintén 
lényeges különbség, hogy 
tavasszal központilag 
bezárták az oktatási-
nevelési intézményeket, 
addig most csak egy-
egy érintett csoport és 
osztály szünetelt néhány 
napra, ezzel is biztosít-
va, hogy szülők a leg-
kevésbé essenek ki a
munkából.
   - Elmaradtak a nagy
közösségi rendezvények…
   - Igen, sajnos a hagyo-
mányos, nagyobb ren-
dezvényeinket nem 
lehetett megtartani. Ez 
nagy szomorúsággal tölt 
el, hiszen az emberek a 
sok munka, stressz után 
várják, hogy kikapcso-
lódjanak, barátaikkal, 
ismerőseikkel együtt 
lehessenek! Sokan szinte 
csak ezeken a jeles 
eseményeken tudnak 
találkozni egymással. 
Nagyon jó közösség-
formáló erő egy-egy 
ilyen rendezvény, nagyon szívesen 
fektetünk bele rengeteg energiát, s 
anyagiakat. Azt tapasztalom, hogy 
az emberek egyre nehezebben viselik 
a bezártságot, ezt az egész helyzetet, 
s egyre inkább vágyják a közösségi 
rendezvényeket! Remélem, hogy 
mihamarabb újra lehetőségünk lesz 
ezeket megszervezni!
Szintén a rendezvényekhez tartozó
negatív hatás, hogy több ágazat
rendkívül nehéz helyzetbe került
ezáltal, mint például az előadómű-
vészek, a technikai hátteret biztosító 
vállalkozások – melyekből több is 
működik településünkön.
   - Bár zűrzavaros volt ez az év, az 
önkormányzati beruházások nem 

álltak le. Mi valósult meg idén és mi 
fog elkészülni a jövőben?
   - Ebben a nehéz helyzetben az ta-
lán elmondható, hogy egy kis meg-
torpanástól eltekintve, az építőipar 
tovább prosperál, ami Perbálon és

a környéken is meglátszik. 
A beruházások folytak tovább 
egész évben. Az Egészségház az év 
derekára elkészült, birtokba vették, 
használják a polgárok. Elindult 
az ún. Piactér beruházás, ami jó 
ütemben folyik. A nyáron lezajlott a 
Polgármesteri Hivatal még hátra-
lévő felújítása, tetőcseréje, így az 
egész Hivatal, minden funkciójával 
egy épületbe került. Elkészült az 
iparterületi fejlesztés keretein belül 
a csarnoképület is, melyet már az új 
bérlője használatba is vett.
Jelentős fejlesztések zajlanak a 
sporttelepen, ezek döntően a sport 
club sikeres pályázatai révén 
valósulnak meg. Elkészült a Ma-

gyar Falu Program támogatásából, 
az Egyházközség menedzselésében a 
Plébánia külső felújítása. A templom 
belső felújítása is jól halad.
Az iskolafejlesztés egy ideig leállt a 
régészeti feltárások miatt, de azok 
decemberre befejeződtek, így most az 
időjárás függvényében újraindulnak 
a munkálatok.
   Nem építkezés ugyan, de jelentős 
segítség az önkormányzat munká-
jához, hogy szintén az MFP kereté-
ben közterületi gépeket, eszközöket 
nyertünk.
   - Perbál költségvetését hogyan érin-
ti a járvány? Mi a helyzet a helyi 
adókkal?
   - Sajnálatos, de érthető intézkedés 
volt, hogy a gépjárműadókat a kor-
mányzat elvonta az önkormányza-
toktól. Ennek nem örülünk, de 
remélhetőleg alapjaiban nem rengeti 
meg a költségvetésünket. Mi már 

októberben úgy döntöttünk, hogy 
nem emeljük a helyi adókat, úgyhogy 
az ilyen irányú központi döntés nem 
ért váratlanul minket. Várhatóan a 
vállalkozásokat érintő adóbevétele-
ink csökkenni fognak, s abban csak 
reménykedhetünk, hogy sikerül így is 
fejlődő pályán maradnunk!
   - Másfél év után távozott a telepü-
lés jegyzője, dr. Verhóczki Zita. 
Van-e már utódja, mikortól tölti be 
hivatalát?
   - Nagy sajnálatunkra jegyző asz-
szonyunkat, - aki megelégedésünkre
végezte munkáját – egy sokkal na-
gyobb feladattal, lehetőséggel keresték
meg. A kiírt jegyzői pályázatra sokan
érdeklődtek, többen be is adták pá-
lyázatukat. Ezek közül sikerült vá-
lasztani és a tervek szerint január ele-
jétől áll munkába Perbál új jegyzője. 
   - Idén elmaradnak az adventi 
programok is a településen, ki-ki 

otthonában készül a Karácsonyra. 
   - Mindenki a családi, baráti köré-
ben ünnepel majd, remélem ez meg-
hittebb, bensőségesebb Karácsonyt 
hoz. A hangulathoz az önkormányzat 
az ünnepi fényekkel, a Falukará-
csonyfával és idén először betlehem-
mel járul hozzá. Természetesen nem 
marad el a 70 éven felüliek és a nagy-
családosok megajándékozása sem!
   - Összességében hogyan értékeli az 
évet?
   - Egy járvány-sújtotta, közösségeket, 
családokat, egyéneket megviselő év 
volt az idei. Emellett azonban a fej-
lesztések, a község anyagi gyarapodá-
sa tekintetében pozitívnak, sőt kiemel-
kedőnek értékelem a 2020-as évet!

Kívánok mindenkinek
áldott Karácsonyt 

és egy nyugodtabb, egészségben teljes 
Új Esztendőt!

Tóth Anna
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A Perbál határában élő Tovább Élni Egyesületet az ünnepek közeledtével újra 
a „szárnyaink” alá vettük. A Patakok Életmód Egyesületünk tagjai egész 
évben kapcsolatban vannak az intézménnyel. Meglátogatjuk őket, elbeszélge-
tünk velük, adományokkal segítjük az otthon lakóit. Akcióinkhoz sokszor a fa-
lubeliek segítségét is kérjük. Nagyon jó érzés, hogy ilyenkor sokan csatlakoz-
nak. Köszönjük! Most ezt a lehetőséget sajnos nem tudtuk igazán kihasználni 
a Covid miatt. Nem szerettünk volna csalódást okozni a bentlakóknak, hisz az
ünnep közeledtével már várják az ajándékainkat. Így aztán csak a „Patako-

sokat” vontuk be a szervezésbe, gyűjtésbe. Természetesen megkérdeztük mire 
lenne szükségük, minek örülnének, mi lenne hasznos a lakók számára, s mi 
nyújtana segítséget az ott dolgozóknak, amivel könnyíthetnénk munkájukat. 
Kéréseiknek igyekeztünk eleget tenni. Így a dobozokba rengeteg színes újság, 
kézműves feladatok megvalósításához mindenféle anyag, fejlesztő füzet, esz-
köz, társasjáték, karácsonyi, farsangi dekoráció került. Ezeken kívül bögrék, 
evőeszközök, konyharuhák, melyeknek egy részét majd előkének fognak 
használni, de vittünk vászon szatyrokat és táskákat is. „Meglepetés ajándék-
ként” egy kis édességet, vitamint is csempésztünk a dobozok, a csomagok közé. 
   Végtelenül sajnáljuk, hogy ezúttal elmaradnak az ölelések. Nem láthatjuk a 
tágra nyitott, fürkésző, csillogó szemeket, nem hallhatjuk a véget nem érő kér-
déseket, amivel a személyes találkozásainkkor fogadnak minket. Bízunk ben-
ne jövőre mindezt bepótolhatjuk!

Patakok Életmód Egyesület 

I S K O L A I  H Í R E K
n é M e t  n y e l v I  o n l I n e  t a n u l M á n y I  v e r s e n y e K

M a d á c h  G i m n á z i u m  v e r s e n y e
A 140 éves Madách Imre Gimnázium minden évben versenyt hirdet a 8. osztályos 
tanulók számára, Idén a vírushelyzetre való tekintettel a versenyt online rendezik 
meg. Nagy örömünkre iskolánk „Fleißige Bienen” csapata bejutott a 2. fordulóba. 
Mivel a beküldési határidő december 1, ezért az eredményről a következő lapszám-
ban tudunk beszámolni. A csapat tagjai: Andorfer Anna (8.a), Biri-Kiss Borbála 
(8.a), Herendi Kinga (8.a) és Kiss Antónia (8.a). Hajrá lányok!

S c h i l l e r  G i m n á z i u m  v e r s e n y e
Idén a vírushelyzetre való tekintettel a Schiller Gimnázium is online rendezi meg 
német nyelvi versenyét, melyre a 8.a osztályból Buchoffer János és Sebestyén Boldizsár 
jelentkezett. A legjobban teljesítő egyéni versenyzők mentesülnek a helyi német 
felvételi vizsga alól. Nagy örömünkre mindkét tanulónak nagyon jól sikerült az 
egyéni tesztje, ezért a gimnázium tájékoztatása szerint mindketten mentesülnek a 
vizsga alól. Jelenleg a verseny 2. fordulójának videópályázatán dolgoznak a tanulók. 
Ennek eredményéről is a következő lapszámban tudunk beszámolni. Gratulálok, fiúk!

Kuthy Etelka felkészítő tanár

Rég és ze t i  á sa tá sok  a  p e rb á l i  i s ko la  t e rü le tén
Iskolánk területén régészeti ásatási munkálatok folytak, melynek során középkori temető és település marad-
ványait tárták fel a régészek. Az iskolabővítési és felújítási program megvalósításának feltétele volt a megelőző 
régészeti feltáró ásatás, melyben a szentendrei Ferenczi Múzeumi Centrum régészei, valamint önkéntesek 
vettek részt. A régészek számára ismert lelőhely volt a templom körüli terület, mivel a barokk templom alatt 

korábban középkori templom maradványait talál-
ták és a középkorban a templom köré temetkeztek. 
   Az iskola felújítási, bővítési munkálatai érintik 
az iskolaudvar területét, ezért ezen az udvari terü-
leten végezték az ásatásokat. A feltárás alapján 
találtak régi – 17-18. századi és 15-16. száza-
di - sírokat és terménytároló gödröket is, ezek 
közül vaskori gödör is került elő. A sírok sűrűn 
helyezkedtek, több rétegben temetkeztek. 
   A leleteket, kereszteket, medálokat, kapcsokat, 
kerámiaedény maradványokat a szentendrei 
Ferenczi Múzeumi Centrumba szállították, ott 
restaurálják ezeket. Az emberi maradványokat, 
csontokat antropológusok fogják vizsgálni. 
A későbbiekben kiállításra is kerülhetnek majd 
az itt talált leletek. 
A feltárás során a gyerekek nagyon érdeklődőek 
voltak, ezért a tanulók szülői engedéllyel osztá-

lyonként megtekinthették a feltárási helyszínt, ahol érdekes beszámolót hallhattak az ásatásokról, a leletekről 
és a régészek munkájáról.
   Ezúton szeretnénk köszönetet mondani Rácz Tibor Ákos régésznek és munkatársainak, hogy iskolánk tanu-
lói, osztályai és pedagógusai betekintést nyerhettek az iskola területén végzett régészeti feltárási munkálatok-
ba. Köszönjük, hogy megtekinthettük az ásatást és a leleteket, valamint megismerkedhettünk a régészek 
munkájával. A régészeti megelőző feltárási munkák ezzel befejeződtek, hamarosan folytatódhat az iskolafelú-
jítási és bővítési program. Bors Andrea intézményvezető
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Szomorú Vasárnap
A PERBÁL  SC  H ÍRE I

Minden körülmény adott volt egy igazi rangadó lebonyolítására, gyö-
nyörű napsütéses idő és szépszámú közönség buzdította a csapatokat.
Az a Pátyi SE látogatott el hozzánk, aki egy ponttal előttünk vezette

a tabellát. A két csapat összecsapása mindig derbinek számít,
de így különleges éle volt a találkozónak.

Óvatosan kezdtek a csapatok, inkább a középpályán folyt a harc a lab-
dáért, érezni lehetett a levegőben, hogy komoly tét nehezedik a játé-
kosok vállára. Prognosztizálni lehetett, hogy ebben a mederben folyik 
majd sokáig a meccs, és hogy talán egy gólos mérkőzésnek nézünk 
elébe. Sajnos nem ez történt. Már a 10. percben létrejött a perbáli 
rémálom, a védelmi hibából bekapott korai gól tézise. Az nem létezhet, 
hogy az ellenfél csatára a tizenegyes pont magasságában, egy lassan 
szálló labdát, háttal a kapunak mellre vesz, majd senkitől sem zavartat-
va megfordul és “eltörve” a játékszert a kapu oldalába gyötri a labdát. 
Ennyi időt senkinek sem szabad hagyni, pláne nem a Panait Somának!
   Ettől a pillanattól kezdve nekünk kellett az eredmény után rohannunk,
 és a Páty már azt játszhatta, amihez remekül ért, alázattal és nagy 
akarattal vetették minden párharcba bele magukat. Támadásaink 
felmorzsolódtak a pátyi falon. Egyre többet kellett kockáztatnunk, ami 
veszélyeket hordozott magában. Ennek is meglett a következménye: 
a szünet előtt olyan szépségdíjas gólt kaptunk, amilyet mi szoktunk 
inkább szerezni. Egy remek mélységi passz, centerezés az alapvonal-
ról, a középen érkező meg csak bepofozza a lasztit. Ezzel a 0-2-vel 
vonultak pihenőre a csapatok.
   Somogyi Tibor frissítette a csapatát, még támadóbb felfogásban 
küldte ki a srácait a második félidőre. De a forgatókönyv ugyanaz 

volt mint az első félidőben. Előnye 
birtokában a Pátyi SE játszhatott 
higgadtabban és rendre hatásta-
lanítani tudták a perbáli táma-
dásokat, egyetlen alkalmat kivéve. 
Remek kényszerítő után Horváth 
Patrik ugrott ki egy labdával, Patyó 
már csak a kapussal állt szemben,
de lövését a vendég hálóőr élete
bravúrjával hárította. Ha ez a hely-
zet bemegy, akkor annak lélektanát 
kihasználva visszajöhettünk volna a 
meccsbe. De nem lett gól... A vége 

előtt még kaptunk egy távolról szerzett gólt a pipába, a pátyi publikum 
legnagyobb örömére. Somogyi Tibor vezetőedzőnek ez volt az első 
hazai veresége. Biztosak vagyunk benne, hogy nem gyakran fordul 
majd ez elő a jövőben! A Pátyi csapatnak gratulálunk a győzelemhez, 
de tavasszal revansot fogunk venni rajtuk! Hajrá Perbál!

Kura József

Per bá l  SC  -  Pát y i  SE  0-3,  (0-2)

G y á s z j e l e n t é s
Tisztelt Sportolók, Szurkolók!Mély megrendüléssel fogadtuk a feldolgozhatatlan hírt, hogy november 13-án kora délután, kedves barátunk, egyesületünk korábbi játékosa, manapság egyik vezérszurkolója, Tanka Tibor elhunyt!

Tibor óriási űrt hagyott maga után. Nagyon régen érte már ekkora veszteség csapatunkat.Mindig itt leszel a szívünkben, 
sohasem fogunk elfelejteni téged Tibikém!Hajrá Perbál, és ahogy mindig te mondtad:

Hajrá Medosz!
Tanka Tibor, élt 58 évet. Nyugodj békében! 

Kura József

U19 - Őszi bajnok a 
”

Medosz ifi” 
Perbál  SC - SZE-FI LSE 9-3

A kialakult vírushelyzet miatt utolsó idei bajnoki mérkőzését 
játszhatta ifjúsági csapatunk november 14-én, ahol a

sereghajtó SZE-FI vendégeskedett Perbálon.
Egyperces gyászszünettel, fekete karszalaggal és hangos 

“Medosz” köszöntéssel tisztelegtek játékosaink 
a november 13-án elhunyt Tanka Tibi bácsi emléke előtt. 

Isten nyugosztaljon, hiányozni fogsz! 
Az idei teljesítményhez méltó kiváló játékkal, sok jó egyéni

teljesítménnyel, többek között Bárányos Szabi mester-
négyesével gólzáporos győzelmet aratott csapatunk, így

- majdnem féltávnál - 100%-os mérleggel, őszi bajnokként 
várhatják a tavaszi folytatást! Gratulálunk fiúk! 

Kovács Attila

M E C C S E K

F e l n ő t t  c s a p a t
2020. 10. 31.

Mog yoród FC II. - Perbál SC 2-0, (1-0)
2020. 11. 08.

Perbál SC - Pátyi SE 0-3, (0-2) 

U 1 9 - e s  c s a p a t
2020. 11. 14.

Perbál SC - SZE-FI LSE 9-3, (4-1)

2074 Perbál, Ipari Park 4. (Zimbo melle�)Címünk:
 

nyitv
a ta

rtá
s:

H-P: 0
6:00 - 1

8:00

SZo: 0
7:00 - 1

6:00

KEDVEZŐ

Benzinkút!
Telefon: 06-26 631-229 06-30 211-1700

Kínálatunkból:
Esz 95-ös benzin, gázolaj
cégeknek üzemanyag ügyfélkártya-program
kenőanyagok, ízzók, gázpalack, üdítő, 
jégkrém, édesség

Irodáinkban előzetes időpont-egyeztetéssel 
várjuk kedves Ügyfeleinket. 

Teljes körű ügyintézés, az értékbecsléstől 
az adásvételi szerződésig! 

Várjuk eladó és kiadó ingatlanok tulajdonosainak ajánlatait 
Budakesziről és környékéről, és a főváros II. és XII. kerületéből.

10 éve a térség ingatlanpiaci szereplőinek 
szolgálatában!

A MIOSZ tagja, az etikus ingatlanos-névjegyzékben regisztrálva.

H I R D E S S E N  N Á L U N K!
Hirdessen Ön is az önkormányzat médiafelületein!

ÚJSÁG • FACEBOOK • HONLAP • CITYLIGHT
Hosszú távú lekötés esetén jelentős kedvezmények!

Aktuális médiaajánlatunk: 
http://perbal.hu/kozsegi-onkormanyzat/mediaajanlat/

Hirdetésfelvétel, bővebb információ:
Tóth Anna • szerkesztoseg@perbal.hu 06 30 320 6949

Perbáli húsüzembe keresünk 
TAKARÍTÓ MUNKATÁRSAT, 

teljes munkaido"ben.
Jelentkezni lehet: 
06 20 333 5261



15

2020. december |  P e r b á l i  H í r m o n d ó A R C V O N Á S O K

14

P e r b á l i  H í r m o n d ó  |  2020. decemberA R C V O N Á S O K

   - Hogyan néz ki egy átlagos munka-
napja?
   - Minden napom más. De azért ál-
talánosságban elmondható, hogy a 
főbb állandó feladataim közé tarto-
zik a postabontás, iktatás, titkársági 
feladatok ellátása, telefonos megke-
resések kezelése, ügyfelek fogadása, 
a polgármester, jegyző munkájának 
segítése.
   - Ehhez a munkához kell egy nagy-
fokú rugalmasság is.
   - Igen, én vagyok úgymond a „jolly 
joker”, ha bármi adódik. Tavasz 
óta, a járvány alatt az Operatív 
Törzs tagjaként is tevékenykedem. 
Főként az első hullámban előfordult 
többször, hogy a Kormányhivataltól 
érkezett valami sürgősséggel, ha 
kellett hétvégén is bejöttem, hogy 
meg tudjam nézni, szükség esetén 
elintézni.
   - A járványhelyzet miben befolyá-
solja a Hivatal munkáját? 
   - A járvány az önkormányzat va-
lamennyi dolgozójára többlet terhet
ró. A tavaszi első hullámban a kol-
léganők home office-ban dolgoztak. 
Jegyzőasszonnyal folyamatosan bent 
voltunk ekkor is a Hivatalban, tar-
tottuk a frontot és biztosítottuk
közösen, az otthonról dolgozó kol-
léganőkkel a zavartalan ügymene-
tet. Az ügyintézés jelenleg úgy 
működik, hogy előnyben részesítjük 
az elektronikusan és a postai úton 
megküldött megkereséseket. 
   A Hivatal zárva tart és csak indo-
kolt esetben, telefonon előre egyezte-
tett időpontban lehet az ügyintéző-
ket személyesen felkeresni. Minden-
kinek a telefonszáma elérhető, meg-
található a honlapon, a hirdetőkön, 
és kint van a Hivatal ajtaján is. Az 
épület sarkánál van egy önkormány-
zati postaláda elhelyezve, ha esetleg 

- Mutassa be magát röviden!
  - Születésem óta Perbálon élek; óvo-
dába és iskolába is ide jártam. 
A középiskolai tanulmányaimat a
Pilisvörösvári Gimnázium és Köz-
gazdasági Szakközépiskolában (mai 
Friedrich Schiller Gimnázium) vé-
geztem, igazgatás-ügyvitel szakon. 
Első munkahelyem egy könyveléssel
foglalkozó cég volt, ahol a fiam szüle-
téséig dolgoztam. 2006 novemberé-
ben kerültem a Polgármesteri Hiva-
talhoz, először mint kézbesítő, 
hivatalsegéd. 2007 októberétől let-
tem köztisztviselő. 
   Számomra mindig is fontos szere-
pet töltött be a család. Férjemmel 
idén augusztusban ünnepeltük a 
25. házassági évfordulónkat. Két 
gyermekem van, Balázs fiam huszon-
négy, Dóra lányom húsz éves. 
   - Mióta dolgozik az önkormányzat-
nál? Milyen tapasztalattal érkezett 
ide?
   - Amikor befejeztem az iskolát nem
tudtam a közigazgatásban elhelyez-
kedni. Sajnáltam, mert a kötelező 
szakmai gyakorlatomat itt helyben, 
a Polgármesteri Hivatalban végez-
tem el, és már akkor megtetszett ez a
hivatás. Először egy zsámbéki köny-
velőirodánál helyezkedtem el. Jó ta-
pasztalat volt ez számomra, hiszen 
később is hasznosítani tudtam. 
Mivel a könyvelői szakma teljes em-
bert kíván, ezt nem tudtam össze-
egyeztetni a családdal, emiatt dön-
töttem a váltás mellett. 2006 novem-
berében lehetőség adódott az önkor-
mányzatnál egy kézbesítői, hivatal-

segédi munkakör betöltésére. 
Mivel mindig is vonzott a köz-
igazgatás, belevágtam. 2007-
ben kolléganőmnek gyermeke
született, így helyettesítőként
átvehettem a munkakörét. 
Amikor kolléganőm visszajött 

a gyes-ről, akkor neveztek ki állandó 
munkatársnak, mint igazgatási 
előadó. Így hát idestova tizennégy 
éve dolgozom itt a Hivatalban, 
és szeretnék még sokáig maradni. 
   - Milyen feladatok tartoznak Önhöz?
   - Munkakörömből adódóan sokféle 
feladat tartozik hozzám. Többek kö-
zött a napi posta kezelése, iktatás,
nyilvántartások vezetése, a képviselő-
testület és a német nemzetiségi ön-
kormányzat munkájának segítése, a 
képviselő-testületi ülések előkészítése, 
jegyzőkönyvvezetés. Ezen kívül hoz-
zám tartozik még a hirdetmények-
kel kapcsolatos feladatok, illetve 
pályázatokkal kapcsolatos admi-
nisztratív feladatok ellátása, és még 
sorolhatnám a listát. Novembertől 
helyettesítem a jegyzőt, nagyrészt az 
ő feladatait is én látom el. 
   - A feladatok nagyon sokrétűnek 
látszanak, és gondolom sok konflik-
tust is kell elsimítani. Mennyire ne-
héz ez?
   - Lehetőség szerint kerülöm a kon-
fliktusokat. Az ügyfelekkel viszonylag 
könnyű szót értenem, többnyire min-
denki együttműködő, nem szoktak 
összetűzések lenni. Bár akad egy-két 
felháborodottabb ügyfél, de őket is 
meg tudom nyugtatni.
   - Nyugalmat sugároz, ez azt hiszem 
másokra is hatással van.
   - Igen, a legtöbb helyzetben meg tu-
dom őrizni a nyugalmamat. Szeretek 
az emberekkel foglalkozni, sokakat 
meghallgatok és úgy érzem ez sokak-
nak jól is esik. 

V É L E M É N Y

Szilágyi László: Egy színes lapocska
A vírus miatt ritkán hagyom el a házat, csupán vásárolni megyek néha egy környék-
beli áruházba.  A parkoló térkövén egy szél kergette színes lapocska, - felveszem.  
Magyar Természetjáró Szövetség Jelzés: Sárga sáv. Útvonal: Zsámbék - Szent Fe-
renc-kút -Templomrom - Nyakas-hegy - Perbál. 
Csak úgy egyszerűen - „Perbál”. Sem nevezetes épület, sem érdekes találkozási 
pont, még csak egy buszmegálló sem, csak simán,” Perbál”  
   1978 - ban amikor asztalitenisz csapatunk NB.II-es bajnokságot nyert a rivális 
edző megkérdezte tőlem: „a mezeteken szereplő PERBÁL az egy vállalat?” Már 
akkor sem értettem, hogy történelmünk és legendáink ismeretében miért vagyunk 
ennyire rejtőzködőn szerények.
Hazafelé jövet eszembe jut, hogy az ötvenes évek elején édesanyám agyagedény-
ben több ezer római pénzérmét talált. Bár a Nemzeti Múzeum darabjáért csak 20 
fillért adott, már a lelet érintése és anyám hozzáfűzött meséje elég volt ahhoz, hogy 
büszke perbáli gyereknek érezzem magam. Mesélt Aquincumról és hogy Perbál a 
nevét egy római katonától, Perbáldustól kapta.  
Ma már sokkal többet tudunk Szent István gyóntatójáról a Perbaldusról, a szent 
remetéről és a köréje gyűlt hívek közösségéről. Arról, hogy XII. század végén III. 
Béla francia felesége kíséretéhez tartozó Aynard család királyi adományként kapta 
meg az akkor már virágzó Pest megyei Zsámbék és Pilis megyei Perbál községeket ,
és, hogy a tatárjárást követően, Aynárd itt épített várat. Ismerjük a Szent Miklós 
tiszteletére szentelt középkori, majd annak romjaira épülő Szent Anna templom 
történetét. Tudunk az itt élőket sújtó törökdúlásról, az elnéptelenedésről, a később 
helyükre telepített iparos és földművelő svábok falut építő szorgalmáról és a gyalá-
zatos II. világháborút követő kitelepítésükről.
A régi útikönyvek barokk templomot, vízimalmot és egy paraszt barokk házat em-
legettek. A vízimalom más funkciót kapott, az órásház lassan elenyészik, maradtak 
a temető faragott sírkövei.
Szerencsére, mégiscsak történt valami! Híreket kaptunk az iskola építési területének 

valaki nem tudja elektronikusan 
vagy postai úton megküldeni a bead-
ványát, akkor ebbe a postaládába 
elhelyezheti azt. Az ügyintézés za-
vartalanul folyik továbbra is, ebben 
nincsenek fennakadások. Jelenleg 
mindenki dolgozik, nincs még home 
office elrendelve. Megpróbálunk az 
ügyfeleknek segíteni az ügyeik in-
tézésében, hogy ne érje őket hátrány 
ebben a nehéz időszakban sem. 
   - Mi az, ami feltölti, amikor haza-
megy? Mivel tölti szívesen a szabad-
idejét?
   - Sajnos nem sok szabadidőm van.
A családdal eltöltött idő tölt fel igazán,
de egy nehéz nap után a házimunka is ki 
tud kapcsolni. Nagyon szeretek süt-
ni, főzni. Az olvasás és a kertészkedés
is feltölt energiával, de sajnos egyre 
kevesebb időm van rá. Szívesen 
nézek természetfilmeket, szeretek 
utazni, új helyeket megismerni.

Tóth Anna

régészeti feltárásról, a templomban történő restaurálásról, a parókia felújításáról, 
egy turista pihenőpont létesítéséről, ám nem kapunk híreket az évek óta tervezett 
Fehér úti kápolna helyreállításáról.
   Sajnos, eldugottan rejtőzködik a Schindekrum mellett elhaladó vadregényes 
út és a köbölkúti forrás csodálatos környéke is. Fel kellene támasztanunk Perbál 
közszájon forgó legendáit, olyanokat, mint pl. József Attila története, aki Perbálon 
vadászott egyszer a helyi fővadász vendégeként, s akár annak Balázs nevű kisfiához 
is írhatta volna az Altató című versét. A költő emlékét erősítené középületünk hom-
lokzatán a KIS BALÁZS ÓVODA- felirat.
Az elcsépelt ”Piac tér” helyett legyen inkább „ANNA PIAC” vagy valami más, a 
település történetéhez fűződő elnevezés.
Időszerű lenne az is, hogy a Perbálon élő, országosan elismert művészek, sportolók 
és más köztiszteletben álló személyeket az önkormányzat díszpolgárai közé fogadja, 
e megbecsülésük által is emelve községünk hírnevét.
Vírus ide, vagy oda köznapi nyelven mondva Perbál folyamatosan „pofásodik”. 
Utcák burkolata, iskola- és óvodabővítés, játszótér, egészségház, piactér, hogy csak 
a látványosabbakat említsem. Itt az ideje, hogy e létesítmények mellett községünk 
története is kiemelt hangsúlyt kapjon, hogy az ide tévedt vándornak legyen kedve 
egy kicsit nézelődni. 

Perbáli született
2 0 2 0.  N o v e m b e r

Lévai Tímea és Poppre Ádám 

gyermeke, Nimród

Könyvtárunk a koronavírus-járvány miatt, 
a 484/2020. (XI. 10.) Korm. rendelet alapján 

2020. november 11-től visszavonásig 
zárva tart, de Olvasóink 

így se maradnak olvasnivaló nélkül.
Örömmel értesítjük a kedves 

Olvasóinkat, hogy december 3-tól 
telefonon vagy e-mailben fogadjuk 

a könyv rendeléseket. A kért könyvek 
a Közösségi Ház udvarán átvehetőek, 

illetve visszahozhatóak:
keddenként 10-11 óráig, 

csütörtökönként 17-18 óráig.
Az alábbi elérhetőségeken várjuk 

a megkereséseket:
perbalikonyvtar@gmail.com

+36 20 280 9401
Kúti Mária könyvtáros




